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  LVIII Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyła się dniu 15 października 2018 roku w sali konferencyjnej 

Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto o godz. 1200,  a zakończono o godz. 

1240.   

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański dokonał otwarcia LVIII Sesji. Serdecznie powitał 

wszystkich przybyłych radnych, jak również zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził, że 

w sesji uczestniczy 19 radnych, co stanowi  quorum, przy którym może obradować Rada Miejska                          

i podejmować prawomocne decyzje  i uchwały.  

Nieobecni radni: Elżbieta Lewandowska, Edward Bojko   

Do liczenia głosów wyznaczył Wiceprzewodniczącą Annę Zakrzewską. 

Lista obecności radnych stanowi  załącznik nr 1  do protokołu 

Lista kierowników jednostek i wydziałów stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad LVIII Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański zapytał, czy w sprawie porządku chciałby ktoś zabrać 

głos. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński poprosił o wprowadzenie do porządku projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na umieszczenie tablicy pamiątkowej na pomniku przy stadionie miejskim przy ul. 

Sienkiewicza w Iławie. 

Poddany przez Przewodniczącego Obrad pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

wyrażenia zgody na umieszczenie tablicy pamiątkowej na pomniku przy stadionie miejskim przy ul. 

Sienkiewicza w Iławie został przyjęty pozytywnie jednogłośnie . 

Poddany pod głosowanie porządek sesji uwzględniający powyższą zmianę został przyjęty pozytywnie 

jednogłośnie  w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum  

2. Przyjęcie porządku obrad 



Protokół Nr LVIII/18 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 15 października 2018 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
 

 

 

 2 

3. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2018-2029 

2) zmian w budżecie miasta na 2018 rok 

3) zmieniająca uchwałę ws. Statutu Miasta Iławy 

4) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Piaskowej  

5) zatwierdzenia sprawozdań komisji za okres kadencji 2014-2018 

6) zatwierdzenia sprawozdania z działalności Rady Miejskiej za okres  kadencji 2014-2018 

7) wyrażenia zgody na umieszczenie tablicy pamiątkowej na pomniku przy stadionie miejskim przy ul. 

Sienkiewicza w Iławie 

4. Uroczyste podsumowanie kadencji 2014-2018 

5. Zamknięcie obrad LVIII Sesji 

 
 

Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2018-2029 

      Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisji 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Iławy na lata 2018-2029, 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie zmiany  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2018-2029. Stan rady 21 radnych, obecnych na sesji 

19 radnych, głosowało 19. 
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Uchwała LVIII/521/18 w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2018-

2029 stanowi załącznik nr  3 do protokołu 

b) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2018 rok 

      Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na wspólnym komisji 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

zmian w budżecie Miasta Iławy na 2018 rok, 
Pozytywnie 

jednogłośnie 
Pozytywnie 

jednogłośnie 
Pozytywnie 

jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie zmian w 

budżecie Miasta Iławy na 2018 rok . Stan rady 21 radnych, obecnych na sesji 19 radnych, głosowało 19. 

Uchwała LVIII/522/18 w sprawie zmian w budżecie Miasta Iławy na 2018 rok  

stanowi załącznik nr  4  do protokołu 

 

c) zmieniająca uchwałę ws. Statutu Miasta Iławy 

 

      Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisji  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 
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zmieniająca uchwałę ws. Statutu Miasta 

Iławy 

 

Negatywnie 
jednogłośnie  

Negatywnie 
jednogłośnie 

Negatywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 19 radnych –w głosowaniu przy 19 głosach przeciwnych nie  podjęła 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Miasta Iławy -Stan rady 21 radnych, obecnych na 

sesji 19 radnych, głosowało 19. 

 

d) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Piaskowej  

 

      Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był 

omawiany szczegółowo na komisji.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

zbycia prawa własności nieruchomości 

położonej przy ul. Piaskowej  

 

Pozytywnie przy 
1 głosie 

przeciwnym 

Pozytywnie 
przy 2 głosach 
przeciwnych i 2 
wstrzymujących  

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 15 głosach ,,za”, 2 przeciwnych i 2 wstrzymujących podjęła 

uchwałę w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Piaskowej . Stan rady 

21 radnych, obecnych na sesji 19 radnych, głosowało 19. 

Uchwała LVIII/523/18 w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Piaskowej  

stanowi załącznik nr 5  do protokołu 
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e)  zatwierdzenia sprawozdań komisji za okres kadencji 2014-2018 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański przekazał informację, że temat był omawiany 

na komisji  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

zatwierdzenia sprawozdań komisji za 
okres kadencji 2014-2018 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
jednogłośnie  

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos zabrali: 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach za podjęła uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdań komisji za okres kadencji 2014-2018. Stan rady 21 radnych, obecnych na 

sesji 19 radnych, głosowało 19. 

 

Uchwała LVIII/524/18 w sprawie zatwierdzenia sprawozdań komisji za okres kadencji 2014-2018 

stanowi załącznik nr 6   do protokołu 

 

f)  zatwierdzenia sprawozdania z działalności Rady Miejskiej za okres  kadencji    2014-

2018 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański poinformował, że projekt był omawiany 

na komisji  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 



Protokół Nr LVIII/18 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 15 października 2018 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
 

 

 

 6 

zatwierdzenia sprawozdania z 

działalności Rady Miejskiej za okres  

kadencji    2014-2018 

 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

Pozytywnie 
bez poprawek 

Pozytywnie 
jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach „za”  podjęła uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania z działalności Rady Miejskiej za okres  kadencji    2014-2018  . Stan rady 

21 radnych, obecnych na sesji 19 radnych, głosowało 19. 

 

Uchwała LVIII/525/18 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z działalności Rady Miejskiej za okres  

kadencji    2014-2018  stanowi załącznik nr  7  do protokołu. 

 

g)  wyrażenia zgody na umieszczenie tablicy pamiątkowej na pomniku przy stadionie 

miejskim przy ul. Sienkiewicza w Iławie 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański poinformował, że projekt był omawiany 

na komisji  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 
Oświaty, Kultury, 

Sportu  
i Turystyki  

 

Komisja 
Problematyki 
Społecznej  

 

Komisja 
Rozwoju 

Gospodarczego, 
Budżetu i 
Finansów 

wyrażenia zgody na umieszczenie tablicy 

pamiątkowej na pomniku przy stadionie 

miejskim przy ul. Sienkiewicza w Iławie 

 

Pozytywnie przy 
2 głosach 

wstrzymujących z 
wnioskiem o 

wpisanie pełnej 
daty 11.11.1918- 

11.11.2018 

Pozytywnie 
przy 1 głosie 

przeciwnym i 1 
wstrzymującym 
z wnioskiem o 

wpisanie 
pełnej daty 
11.11.1918- 
11.11.2018  

Pozytywnie 
przy 1 
przeciwnym i 1 
wstrzymującym z 
wnioskiem o 
wpisanie pełnej 
daty 11.11.1918- 
11.11.2018 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 
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Radny Wiesław Burdyński powiedział, że poprawka dotyczy dopisania pełnej daty na tablicy 

11.11.1918-11.11.2018. 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 17 głosach „za” i 2 wstrzymujących  podjęła uchwałę                 

w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie tablicy pamiątkowej na pomniku przy stadionie miejskim 

przy ul. Sienkiewicza w Iławie.  Stan rady 21 radnych, obecnych na sesji 19 radnych, głosowało 19. 

Uchwała LVIII/526/18 w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie tablicy pamiątkowej na pomniku 

przy stadionie miejskim przy ul. Sienkiewicza w Iławie stanowi załącznik nr 8    do protokołu. 

 

Ad 4. Uroczyste podsumowanie kadencji 2014-2018 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański „Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, drogie koleżanki i 

koledzy. Kadencyjność ma to do siebie, że ma swój początek i kres. Dziś żegnamy się i wypada powiedzieć 

kilka miłych słów. W naszym przypadku można powiedzieć, że nie tylko to że się żegnamy jest do tego 

powodem. Kadencja, która minęła, był pracowita. Mnie obecność Państwa, zabieranie głosu,  osobiście 

bardzo ubogacało. Starałem się również służyć Państwu pomocą, ze swojej strony robiłem wszystko, 

żebyście czuli się radnymi Rady Miejskiej w Iławie, radnymi docenianymi, otaczanymi należnym 

szacunkiem i godnością. Jeśli zdarzyło mi się, że ktoś z Państwa czuł jakiś dyskomfort wynikający z mojego 

postępowania, to proszę przyjąć przeprosiny i gorące zapewnienie, że jeśli coś takiego było, to na pewno 

nie było zdecydowanie zamierzone i spowodowane postępowaniem, które z założenia miało nastąpić. Tak 

na pewno nie było. Pozwólcie Państwo, że również złożę podziękowanie wszystkim pracownikom ratusza, 

urzędu z którym Państwo stykali się, którzy służyli pomocą, zawsze byli do naszej dyspozycji i gdy Państwo 

mieli wątpliwości, że ta pomoc jest udzielana to udawało się wszystko załatwić w ten sposób, że nie 

zdarzyło się tak, żebyśmy natrafili na mur bezdusznych pracowników. Dlatego na ręce Pana Burmistrza 

składam podziękowanie dla wszystkich pracowników bez wyjątku. Szczególne podziękowania na ręce 

moich najbliższych współpracownic pani Danusi i Joli, bo tak jak mój przedmówca na komisji, Roman 

Brzozowski powiedział, bez nich w ogóle byśmy w blokach startowych stali. Ich działalność i praca jest nie 

do przecenienia.  

Każda społeczność, mniejsza i większa nacja, tworzy swoją historię. Państwo również tworzycie historię 

tego miasta. W annałach zapisane są od początku samorządności  składy rad, mogły gdzieś ulec 

zaginięciu, ale istniały, tworzyły historię i Państwo również do tej historii przechodzicie. Dobrze mieć taką 
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świadomość, bo zostawiamy coś po sobie, jako dorobek trwały z którego w przyszłości będą również inni 

czerpać. Ocenę czy postąpiliśmy wszędzie dobrze, czy gdzieś gorzej  pozostawiamy innym. Najlepiej 

gdyby oceniano nas, nie my sami siebie. Moja ocena w stosunku do Państwa jest jednoznaczna i bardzo 

miło mi się z Państwem pracowało i jeszcze raz to powtórzę, bardzo wiele czerpałem z Państwa obecności 

i pracy, żeby nie było tak, że ta pamięć pozostanie w annałach i aby Państwo również mieli ślad tego, 

pozwólcie- wraz moimi koleżankami przygotowaliśmy drobne pamiątkowe upominki. Przewodniczący 

Komisji Oświaty,  który nie mógł być dziś z nami z powodów osobistych, prosił również   o przekazanie 

podziękowania i wyrazów sympatii za 4 lata wzajemnej współpracy.” 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński powiedział, że w ubiegłym tygodniu pochowaliśmy byłego prezesa 

Iławskich Wodociągów Andrzeja Kolasińskiego, wcześniej Bogdana Olkowskiego i Wiesława 

Niesiobędzkiego. Ponieśliśmy ogromne straty jeśli chodzi o zacne osobistości, w związku z tym poprosił o 

minutę ciszy.  

Chwila ciszy 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński „Dla mnie doświadczenie samorządowe, po 12 latach przerwy, to 

interesujący przyczynek do tego, aby obdarzyć głębszą refleksją te 4 lata. Tak naprawdę z 21 radnych nie 

nastąpiła żadna zmiana. Przetrwaliśmy w pełnym składzie do dziś, nasza Elżbieta Lewandowska choruje i 

też powinniśmy pomyśleć, aby wybrać się do niej z delegacją. Jest sygnał, że 7 radnych nie kandyduje w 

następnej kadencji do rady. Jerzy Płuciennik wybiera się do Rady Powiatu a 6 z Państwa, z różnych 

przyczyn, dalej nie będzie kandydować i od tych radnych zacznę. 

Jurkowi Sochackiemu dziękuję za przejście do historii, jako 4-krotny przewodniczący Komisji Rewizyjnej. 

To sytuacja wręcz fenomenalna. Dziękuję za to, że ta Komisja Rewizyjna zawsze sprawowała ten bicz 

boży, w przypadku naszym iławskim  robiła to bardzo profesjonalnie, rzeczowo i spokojnie. Życzę 

wszystkiego dobrego w życiu prywatnym. 

Pani Eli dziękujemy jej za niezłomną walkę o komunikację na Gajerku, co się okazało nie do końca 

realne. Ale służyła nam swoim przenikliwym spojrzeniem i wieloma cennymi uwagami.  

Dziękuje Tadeuszowi Lotzowi za 4 lata. Był to dla niego debiut, miał bardzo interesujące wystąpienia i 

może mieć satysfakcję, bo kilka jego postulatów jest realizowanych i to nie jest tak, że przechodzi obojętnie 

obok tego samorządu.  

Dziękuje Jance Okołowskiej, która strasznie się tu męczyła  jako były skarbnik, która nagle znalazła się 
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po drugiej stronie barykady i musiała zobaczyć jak to wygląda z punktu widzenia samorządu. Dziękuję za 

profesjonalizm i merytorykę i za to, że byłaś radną na każde życzenie, aby w czymś uczestniczyć.  

Dziękuję Romanowi Brzozowskiemu, który jest dla mnie wielką niespodzianką, myślałem że będę miał 

mnóstwo problemów i kłopotów z Romanem, bo pamiętamy się z lat 90-tych. Ale okazał się bardzo fajnym 

radnym, przewodniczącym KRGBiF, za to się pięknie kłaniamy i liczymy, że  nie stracisz kontaktu z naszym 

samorządem i miastem.  

Włodek Harmaciński to postać zacna, spędził tu 4 kadencje, niezłomny bojownik, jeśli chodzi o sprawy 

związane z ochroną środowiska i też bym sobie życzył, abyśmy nie tracili kontaktu. Bo ci którzy odchodzą z 

samorządu niech pamiętają, że tu w ratuszu mają otwarte drzwi. 

Całej pozostałej 14, tak się złożyło, że część z Państwa startuje w innych blokach wyborczych, dziękuje 

za te 4 lata i życzę, żeby wszyscy wrócili tutaj i znów, abyśmy mogli się spotkać na żywiołowej dyskusji. Ja 

w sposób głęboko subiektywny mam odczucie, że odwaliliśmy – przepraszam za kolokwializm- kawał 

dobrej roboty. Wiele rzeczy musieliśmy zaczynać od pomysłu do realizacji. Konsekwentnie zmierzamy do 

zamknięcia tego jakąś klamrą, ale mnóstwo innych pomysłów jest w kursie dzieła i czekają na swoją 

realizację i  zdobycie punktów w kolejnych konkursach ogłaszanych przez Urząd Marszałkowski i jest to 

nasza wspólna sprawa. Wspólnie dokonaliśmy takiego lekkiego wstrząsu, jeśli chodzi o Iławę – ja to tak 

odbieram i nie wszyscy tak muszą  to czuć i rozumieć.  Za to się pięknie kłaniam i dziękuje i życzę 

wszystkiego najlepszego.” 

Następnie Burmistrz  dokonał wspólnie z Przewodniczącym Rady wręczenia radnym pamiątkowych 

fotografii, statuetek i listów gratulacyjnych. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński podziękował osobom, które towarzyszyły radzie przez te 4 lata na 

posiedzeniach.  

Radny Tadeusz Lotz „Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, szanowni Państwo. Osobiście, 

prywatnie chciałbym wszystkim podziękować za te 4 lata i przeprosić za czasami być może, ostre słowa. 

Na przykład pana Włodka Harmacińskiego, który chciał mnie do więzienia wsadzić. To nie było wtedy do 

ciebie pisane. Chciałbym podziękować moim wyborcom, którzy mnie nie słyszą, ale mnie wybrali i z którymi 

4 lat współpracowałem. Zakończyć chciałbym słowami naszego  prymasa 1000-lecia Kardynała Stefana 

Wyszyńskiego, który powiedział: „ Był las- nie było nas, będzie las- nie będzie nas”. Stosując się do tego, 

po 4 latach odchodzę. Jeszcze raz dziękuje bardzo.” 



Protokół Nr LVIII/18 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 15 października 2018 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
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Radny Wiesław Burdyński podziękował za dobrą współpracę koleżankom i kolegom radnym z Komisji 

Problematyki Społecznej, władzom miasta za życzliwość,  mimo nie raz odmiennego spojrzenia na sprawy 

rozwoju Iławy. Podziękowania dla kierowników spółek komunalnych – dyrektor MOPS, prezesowi IW, 

prezesowi ZKM- za fachowe i mądre merytoryczne przygotowanie materiałów podlegających analizie 

komisji, za życzliwe przyjmowanie w ich placówkach, dzielenie się i wprowadzanie w tajniki pracy.  

Podziękował Przewodniczącemu Rady, pani Joli i Danusi za miłą współpracę, oraz wszystkim radnym za 

bycie w tej wspólnocie, która zwie się Rada Miasta. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Bartosz Bielak wręczył podziękowania dla Rady 

Miejskiej  na ręce przewodniczącego.  

Podziękowanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

    

Ad 5. Zamknięcie obrad  LVIII Sesji 

Przewodniczący Obrad Wojciech Szymański po wyczerpaniu porządku sesji o godzinie 12.40 

zamknął obrady. 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 

 

     Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Rady Miejskiej 

         /-/ Danuta Drozdowska                                                                       /-/  Wojciech Szymański 


